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Visiedocument: Universiteitsbibliotheek 
‘Visie voor een moderne en tijdsbestendige UB’ 
 
1. Inleiding  
Naar aanleiding van de aangekondigde renovatie van de Universiteitsbibliotheek heeft de 
Studenten Organisatie Groningen (SOG) onderzoek gedaan naar de visie van de student op de 
UB. Door middel van een enquête is er onderzocht waar de Nederlandse en internationale 
studenten waarde aan hechten en hoe er gebruik wordt gemaakt van de UB. De SOG heeft 
zowel digitaal als in de UB de enquête bij de studenten afgenomen. Ook hebben 
studieverenigingen en studentenverenigingen het onder de aandacht gebracht bij hun leden. 
Hierdoor hebben vele studenten deze enquête ingevuld, namelijk 1033! Uit dit voorgaande 
blijkt, met meer dan duizend respondenten, dat de enquête een ‘hot-topic’ was onder de 
studenten. Zij wilden graag hun mening delen over de veranderingen in de UB. Juist omdat de 
student zoveel waarde hecht aan de studiefaciliteiten, heeft het bij ons de hoogste prioriteit 
om de student te vertegenwoordigen bij de huidige renovatieplannen. 
 
De UB wordt zeer intensief gebruikt. In de drukke periodes zijn er per dag meer dan 10.000 
bezoekers voor de 1700 aanwezige werkplekken. Het intensieve gebruik komt deels doordat 
er tegenwoordig meer druk wordt uitgeoefend op de student vanuit Den Haag. De tijd is 
voorbij dat men acht jaar doet over een bachelor opleiding. Ieder jaar worden er weer meer 
regels opgesteld omtrent het verhogen van studierendement. Een goed voorbeeld van 
dergelijke maatregelen is het Bindend Studie Advies (BSA). Daarnaast is er elk jaar een 
toename van het aantal studenten, wat natuurlijk een goed teken is voor de Rijksuniversiteit 
Groningen. Wel zijn dit voorbeelden die illustreren dat de studiedruk en het aantal studenten 
toeneemt, waardoor de gebruiksdruk op de UB stijgt. De SOG wil dan ook benadrukken dat 
het van groot belang is, dat de UB zo efficiënt mogelijk is ingericht en dat deze inrichting zo 
goed mogelijk is afgestemd op de wensen en behoeften van de studenten.  
 
Hieronder vindt men een uiteenzetting van de enquête. Er wordt puntsgewijs ingegaan op de 
specifiek gestelde vragen. Bij ieder punt treft men de samengenomen mening van de student 
aan. Daaraan refererend geven wij als SOG ons standpunt. Daarnaast kreeg de student bij de 
enquête ook de mogelijkheid om zelf op- of aanmerkingen te maken betreffende de UB. Hier 
is veelvuldig gebruik van gemaakt en ook deze onderwerpen zullen aan bod komen. 
Afsluitend komen we tot een conclusie waarbij een aantal aanbevelingen omtrent de 
veranderingen in de UB geformuleerd zijn. 
 
Advies: De veranderingen in de Universiteitsbibliotheek hebben onder de studenten een hoge 
prioriteit. Door te luisteren naar de meningen en visies van de studenten kan er beter 
ingespeeld worden op de studiebehoeften en de wensen bij de renovatieplannen van de UB. 
De SOG heeft de mening van de student gebundeld en samengevat in een aantal 
aanbevelingen. Het is van het grootste belang dat de mening van de student meegenomen 
wordt in de aanstaande veranderingen in de UB.     
 
Namens de SOG fractie, 
 
 
 
Madelon Luitjes (Studenten Organisatie Groningen)  
Steven Kroesbergen (Studenten Organisatie Groningen) 



2. Uiteenzetting enquête  
 
Individuele- vs. groepswerkplekken 
De eerste vraag van de enquête ging over de reden waarom de student naar de UB komt. Op 
deze vraag konden meerdere antwoorden ingevuld worden. Meer dan 90% van de studenten 
gaf in de enquête aan naar de UB te komen om individueel te studeren. Van alle 
ondervraagden gaf 17% aan ook van de UB gebruik te maken in het kader van groepswerk. 
De focus van de verbouwing zal dan ook moeten liggen op het faciliteren van deze behoeften.  
 
2.1 Stijging werkplekken als focus renovatie 
Naar aanleiding van de enquête werd duidelijk dat de student niet tevreden is over het aantal 
studieplekken in het centrum. Op de vraag of er meer studieplekken gecreëerd moesten 
worden, antwoordde 85% van de studenten dat de UB de vraag naar studieplekken niet meer 
aankan. Slechts 11% van de studenten gaf aan dat er in het centrum genoeg plekken waren 
om te studeren.  

Nadat dit jaar de openingstijden van de UB zijn verruimd, zijn de grenzen verder 
opgezocht om met het huidige gebouw de vraag naar studieplekken te faciliteren. Vooral 
gedurende de tentamenperiodes kan de UB de vraag naar studieplekken niet meer aan. Er zal 
nagedacht moeten worden over mogelijkheden om het aantal studieplekken in het centrum 
mee te laten groeien met de groei van het aantal studenten aan de RUG. De aanstaande 
renovatie is daarbij een mooie eerste stap, ervan uitgaande dat de groei van het aantal 
studieplekken centraal zal staan. De grootste focus van de renovatie zal dan ook volgens de 
SOG moeten liggen op de stijging van het aantal studieplekken. 
 
2.2 Studeerplekken in plaats van speeltuinen 
De huidige ontwikkelingen op de eerste verdieping vormen voor velen een voorbeeld van 
welke richting de UB niet op zou moeten gaan. In veel reacties bij de enquête werd duidelijk 
dat er veel ergernis en onbegrip heerste over de nieuwe ‘Learning Grid’. Er is hier op een 
speelse en hippe manier geprobeerd om een studielandschap te creëren waar de student zelf 
invulling aan kan geven. Door het ontbreken van een duidelijke functie van deze learning grid 
wordt het door studenten vooral gezien als inefficiënt gebruik van de al schaarse ruimte. Een 
voorbeeld hiervan is de plaatsing van houten blokken midden in de learning grid, bij de 
student beter bekend als de ‘apenrots’. Slechts zelden tot nooit zul je hier een student 
aantreffen, omdat deze normaliter een stoel boven het werken op een houten blok verkiest. 
Daarnaast is er tussen de tafels erg veel onbenutte ruimte. Ook in de enquête kwam naar 
voren dat de studenten weinig heil zagen in de learning grid, slechts 13% was tevreden over 
het nieuwe studielandschap.  

De SOG wil er dan ook met klem op attenderen dat de learning grid niet als best-
practice moet worden gezien en dat de renovatie niet op dezelfde voet moet worden 
voortgezet. Een veel gehoorde kreet uit de reacties van de enquête is dat de student geen hip 
en speels wil, ze wil louter de mogelijkheid om fatsoenlijk te studeren. Vormgeving van een 
studieruimte mag in de ogen van de SOG dan ook nooit de functionaliteit in de weg staan. 
Wij raden aan om efficiënter gebruik te maken van de ruimte, zodat de studenten gefaciliteerd 
worden in plekken waar ze effectief kunnen studeren of samenwerken i.p.v. plekken te 
creëren die volgens de student eerder aandoen als een dierentuin of speelplaats.  
 
2.3 Kantine  
Uit de vragen die wij gesteld hebben over de UB bleek dat de kantine erg leeft onder de 
studenten. De eerste vraag die wij hebben gesteld is of de student gebruik maakt van de 
kantine, wanneer diegene aan het studeren is in de UB. Hieruit bleek dat de kantine 



veelvuldig wordt gebruikt. Je ziet geen grote verschillen tussen de Nederlandse en de 
internationale studenten, namelijk 72% respectievelijk 67% die altijd/vaak gebruikt maakt 
van de kantine. In totaal van alle 1033 geënquêteerden zijn er slechts 72 personen die nooit 
gebruik maken van de kantine.  
Aansluitend hebben wij de vraag gesteld wat de reden is om naar de kantine te gaan. Bij deze 
vraag kon de student meerdere antwoorden aankruisen. Meer dan de helft van de studenten 
vulde drie specifieke antwoorden in, die gezien kunnen worden als de kern van de redenen. 
Deze groep studenten gaf aan voornamelijk naar de kantine te komen om: pauze te houden, 
lunch/koffie te kopen en mensen te ontmoeten. Uit de enquête bleek dus duidelijk, dat 
studenten graag tussen het studeren door in de kantine zitten om te lunchen en koffie te 
drinken en daarbij vooral mensen ontmoeten.  
Ook hebben wij de studenten gevraagd of ze tevreden waren met de huidige grootte van de 
kantine. Uit de resultaten kan de conclusie worden getrokken dat de student tevreden is met 
de huidige oppervlakte van de kantine. Meer dan 85% procent van de Nederlandse studenten 
en 72% van de internationale studenten vindt dat de grootte van de kantine zeker niet kleiner, 
maar ook niet groter hoeft te worden.  
Naast de voorgaande vragen hebben wij ook de mening van de student onderzocht over de 
openingstijden van de kantine. Na vorig jaar verruiming van de openingstijden van de UB 
gerealiseerd te hebben, waren wij erg benieuwd naar wat de student vond van de 
openingstijden van de kantine. Er kwam vaak de opmerking dat de kantine ook geopend moet 
zijn in de weekenden. Nu is het namelijk zo dat de kantine in de weekenden buiten de 
tentamenperiodes gesloten is. Uit de enquête bleek dat de helft van de geënquêteerden een 
verruiming van de openingstijden van de kantine graag gerealiseerd ziet worden. In de 
beantwoording van deze vraag was er geen verschil tussen de Nederlandse en internationale 
student. Wat wel opviel was dat er door de internationale student de wens naar een 
magnetrons opkwam, zodat zij hun meegenomen maaltijden kunnen opwarmen.  

Uit de vier voorgaande vragen kan de SOG een algemene conclusie trekken: de 
student is tevreden met de huidige kantine. Hier kunnen zij pauze houden en daarnaast ook 
hun lunch nuttigen met vrienden. Er zijn geruchten dat er in plaats van de kantine een ‘grand 
cafe’ gaat komen. Dit klinkt erg chic, maar de invulling van de term is nog onduidelijk. 
Wanneer de kantine wordt omgevormd tot een grand cafe zal de functie hoogstwaarschijnlijk 
veranderen en de oppervlakte verminderen. Mogelijk zal de functie van kantine veranderen in 
een grand cafe waarbij de focus zal liggen op afhalen i.p.v. nuttigen.  Uit geruchten maakten 
wij op dat de kantine mogelijk verplaatst zou worden naar de begane grond. De SOG 
waarschuwt voor het verdwijnen van de drempel voor studenten en medewerkers, maar ook 
voor scholieren, stadjers en toeristen om in de UB koffie te komen drinken. Op deze manier 
verandert de kantine van de UB in een grand cafe voor de gehele binnenstad. De SOG vindt 
het een kwalijke zaak dat de toestroom naar de kantine hierdoor zal groeien, terwijl er met de 
transformatie naar een grand cafe de oppervlakte waarschijnlijk zal dalen. Wij pleiten voor 
een kantine waarbij de focus ligt op de behoeften van de studenten. De oppervlakte zal dus 
gelijk moeten blijven en de mogelijkheid om pauze te houden zal gegarandeerd moeten 
worden. De SOG hoopt dat men dit zorgvuldig meeneemt, want de kantine is een belangrijk 
punt voor de student.  
Het idee van investering in magnetrons is vorig jaar ook al door de SOG aangekaart, echter is 
dit nog niet gerealiseerd. Wij vinden het niet in verhouding dat er duizenden euro’s worden 
uitgegeven aan ‘Apple rooms’ terwijl de simpele realisatie van magnetrons achterblijft. Uit 
onze enquête bleek dat er bij internationale studenten vraag is naar magnetrons en de 
realisatie ervan lijkt ons een kleinigheid in verhouding tot het gebruiksgenot. De SOG hoopt 
dat de realisatie van magnetrons meegenomen kan worden in de renovatieplannen van de UB. 



Ook hebben wij de openingstijden van de kantine aangekaart. Wij denken dat hier op 
eenvoudige wijze een verandering kan plaatsvinden door opening van de kantine in het 
weekend. Als men dezelfde openingstijden hanteert als in de tentamenperiodes, zal dit ook 
voor minder verwarring zorgen. De SOG ziet graag een verruiming van de openingstijden van 
de kantine werkelijkheid worden. 
 
2.4 Computerplekken  
Uit de gehele enquête bleek dat er grote vraag is naar meer werkplekken. Er is een specifieke 
vraag gesteld over de capaciteit van de vaste computers. De student gaf aan niet tevreden te 
zijn met het huidige aantal computers, 60% van de geënquêteerden vond namelijk dat er een 
tekort is aan vaste computerplekken. De andere 40% van de respondenten vond dat er deels 
genoeg computers waren, deels dat ze er geen gebruik van maakten en deels dat de focus 
moest liggen op studieplekken i.p.v. computerplekken. Uit deze cijfers blijkt dat de 
meerderheid van de studenten waarde hecht aan de vaste computers in de UB. Tegenwoordig 
is het ook afgezien van de tentamenperiodes erg druk in de UB en met name bij de vaste 
computerplekken. Wanneer de student een computerplek wil bemachtigen zal diegene voor 
10.00 uur aanwezig moeten zijn.  

De SOG vindt dit onaanvaardbaar en denkt dat dit opgelost kan worden door meer 
computerplekken te creëren. Uit de opmerkingen bij de enquête bleek ook dat de student veel 
hinder ondervindt aan vele trage computers in de UB. Graag zien wij in de renovatieplannen 
terug dat er geen computerwerkplekken meer zullen verdwijnen, maar dat er juist een 
toename zal plaatsvinden. Zeker nu duidelijk is geworden dat de studenten veel waarde 
hechten aan de vaste computers in de UB. 
 
2.5 Stopcontacten 
Ook heeft de SOG gepolst hoe de studenten denken over de stopcontacten in de UB. Bij 
zowel de Nederlandse als de internationale studenten was het duidelijk: een toename van 
stopcontacten is gewenst. Ruim 65% van de studenten gaf in de enquête aan bij iedere 
werkplek een stopcontact te willen. Dit is een duidelijk signaal dat het belang van de 
aanwezigheid van stopcontacten onderstreept.  

De SOG vindt het belangrijk dat er een toename van het aantal stopcontacten 
gerealiseerd gaat worden. In de huidige maatschappij krijgt de techniek een steeds grotere rol 
in ons dagelijks leven. De trend die hierbij ingezet moet worden is de groei van het aantal 
stopcontacten om accu’s van elektriciteit te voorzien.  
 
2.6 ‘Lounges’  
In de aangekondigde renovatieplannen zou er sprake zijn van een nieuw fenomeen in de UB: 
de lounge-ruimte. Deze ruimte zou moeten dienen als een geluidsbuffer tussen de gang en de 
stillere zones van de UB. In deze lounge-ruimtes zou het mogelijk worden om ontspannen te 
studeren, samen te werken en koffie te nuttigen. Deze plannen hebben wij voorgelegd aan de 
studenten die aan konden geven of zij deze lounge-ruimte als een verrijking of achteruitgang 
van de UB zagen. De meeste studenten (41%) gaven aan dat ze liever zagen dat deze ruimte 
werd gebruikt voor het creëren van meer studieplekken. Andere studenten (21%) namen een 
zekere overlap met de kantine waar en gaven aan dat ze het de functie van de kantine vonden 
om pauze te houden. Uit de enquête bleek dat slechts 27% een ruimte waar de student met een 
groep kan samenwerken wel als een toevoeging zag. De meerderheid van de studenten vond 
dus dat het de functie van de kantine was om pauze te houden en dat de ruimte voor lounges 
beter gebruikt kan worden voor het creëren van studieplekken. 
 De oorspronkelijke reden achter de lounge-ruimtes is het tegenhouden van geluid. 
Door het praten, samenwerken en koffie drinken toe te staan in de lounge-ruimtes zal het 



rumoer dat oorspronkelijk van de gang kwam niet verholpen worden, maar slechts versterkt 
en verplaatst naar de lounges. Ook wordt er voorbij gegaan aan de andere functie van de 
lounges namelijk het op ontspannen manier samenwerken, doordat men in wezen slechts 
nieuwe kantines creëert. De SOG denkt dat het geluidsprobleem het beste weggenomen kan 
worden door het creëren van een geluidsdichte deur. Deze optie is een stuk minder omslachtig 
dan het opzetten van hippe lounges die ten koste gaan van studieplekken. 
 
2.7 Literatuur 
Naast het feit dat studenten erg veel gebruik maken van de studieplekken in de UB, mag de 
bibliotheekfunctie niet vergeten worden. Uit onze enquête bleek dat ongeveer 60% van de 
respondenten regelmatig gebruik maakt van de literatuur in de UB. Met de huidige 
verhuizingen van de boeken van de facultaire bibliotheken naar de centrale 
universiteitsbibliotheek zal de literatuur erg toenemen.  

De SOG wil benadrukken dat het belangrijk is dat er veel literatuur beschikbaar is, 
maar dat dit niet ten koste mag gaan van studieplekken. Daarnaast wil de SOG erop 
attenderen dat de werkplekken op de facultaire bibliotheken behouden moeten blijven. 
 
3. Aanvullende onderwerpen aangaande UB 
 
3.1 Communicatie van functie d.m.v. zones  
Naar aanleiding van reacties uit de enquête werd duidelijk dat een duidelijke communicatie 
betreft de functie van een studiegebied nog vaak tekortschiet. Volgens de SOG kan de 
onduidelijkheid rondom de functie van een studiegebied worden weggenomen door zones in 
te stellen waarvan duidelijk de bedoelingen kenbaar gemaakt zijn. Dit kan bijvoorbeeld aan 
de hand van een zonekleur. De student kan dan door zonekleur zien waar men wel/niet kan 
praten. Daarnaast is de zonekleur ook te gebruiken voor het aangeven van deze scheiding in 
individuele werkplekken, groepsplekken, computerplekken of stiltewerkplekken. Door 
studenten is aangegeven dat zij graag een scheiding zien in studiegebieden om zo effectiever 
te werken, zonder dat zij bijvoorbeeld afgeleid worden door getik van een laptopgebruiker 
naast hen. Men zou het meubilair functioneel kunnen gebruiken door het dezelfde kleur te 
geven als een zone. Hierdoor kan men de scheiding in één oogopslag zien. Door een student 
is aangegeven dat dit ook gebeurt bij verschillende universiteitsbibliotheken in het buitenland 
en het daar zeer effectief werkt. De SOG hoopt dit terug te zien in de renovatie aangezien er 
nu veel onduidelijkheid bestaat over de functie van sommige ruimtes, waardoor deze niet 
efficiënt gebruikt worden. Daarnaast kan dit plan eenvoudig in werking worden gesteld. 
  
3.2 Toegangsbeleid 
Veel studenten hebben hun irritaties geuit over het ontbreken van een adequaat 
toegangsbeleid in de Universiteitsbibliotheek. De SOG heeft naar andere universiteiten in het 
land gekeken en daar wordt streng gecontroleerd op studentenkaarten om te voorkomen dat 
de bibliotheek overvol raakt. Ook gezien de veiligheid is het een goed idee om een 
‘pasjessysteem’ te introduceren, waarbij de studentenkaart toegang verleent tot de UB. Voor 
andere bezoekers moet het mogelijk zijn om bij de balie een bezoekerspas aan te vragen, 
waarbij gelet zal moeten worden op de reden van hun bezoek. Door een investering in het 
toegangsbeleid zal de gebruiksdruk van de UB afnemen, doordat ze gerichter zal worden 
gebruikt door de studenten en medewerkers van de RUG. Op deze manier kan volgens de 
SOG de UB met een kleine ingreep deels tegemoet komen aan de huidige 
capaciteitsproblemen die vooral duidelijk zijn gedurende de tentamenperiodes. 
 



3.3 Draadloos printen 
Met de huidige technische ontwikkelingen is het mogelijk om draadloos te printen in de UB. 
Echter is bij vrijwel alle studenten dit nog niet bekend. Door veel studenten is aangekaart dat 
zij het gebruiksgemak van de printers zien toenemen, wanneer er draadloos geprint kan 
worden . De SOG hecht hier dan ook veel waarde aan en vindt het jammer dat de huidige 
mogelijkheden nog gecommuniceerd moeten worden naar de studenten. Graag zien wij hier 
snel een duidelijke communicatie d.m.v. een handleiding op internet en bij de printers zelf. 
 
3.4 Fietsplekken  
Naar aanleiding van geruchten vernam de SOG dat er een plan was waarbij de kelder van de 
UB, de huidige opslag voor literatuur, dienst ging doen als fietsenstalling. De SOG vindt het 
onacceptabel dat er mogelijk ruimte van de UB wordt gebruikt om fietsplekken te faciliteren. 
Dit zou zowel de opslag van de literatuur als het aantal studieplekken niet ten goede komen. 
Daarnaast zorgen de fietsenstallingen voor het academiegebouw voor een nostalgische sfeer, 
waar de studentenstad Groningen om bekend staat.  
 
3.5 Diner Academiegebouw 
Het diner in het academiegebouw wordt door de studenten als een goede ontwikkeling 
ervaren. Jammer genoeg zijn veel mensen nog niet op de hoogte van het bestaan van deze 
warme maaltijden voor een scherpe prijs. Zo kwam er uit de enquête vaak naar voren dat 
studenten het jammer vonden dat er geen warme maaltijden aangeboden werden, terwijl deze 
maaltijden dagelijks in het academiegebouw geserveerd worden. Een goede communicatie 
over de aanwezigheid van warme maaltijden is dus van groot belang. 
 
3.6 Studiekabinetten 
In de enquête werd duidelijk dat de studenten voornamelijk naar de UB gaan om individueel 
te studeren. Daarom zijn de studiekabinetten belangrijk om te behouden. De SOG vindt dat 
voor het verhuur van deze studiekabinetten een functioneel systeem kan worden bedacht. Het 
is nu namelijk zo dat vaak dezelfde studenten al geruime tijd van tevoren een kabinet voor 
een paar dagen reserveren. Hierdoor is het voor sommigen onmogelijk om op korte termijn 
een kabinet te bemachtigen. Dit probleem zou verholpen kunnen worden door een gedeelte 
van de kabinetten te dagelijks te verdelen op basis van het principe: wie het eerst komt, wie 
het eerst maalt. Dan is het aan de student of hij/zij op tijd is om een studiekabinet te 
bemachtigen.  
 
3.7 Applicatie: bibliotheek Groningen 
De SOG wil verder iets onder de aandacht brengen, namelijk de applicatie: ‘Library 
Groningen’. Menig student weet niet van het bestaan van deze praktische app. Met deze app 
kan precies gezien worden waar computerwerkplekken beschikbaar zijn. Het vermelden van 
de applicatie op de schermen die hangen in de bibliotheken zou een goed middel zijn om dit 
onder de studenten kenbaar te maken.  
  
 



4. Conclusie met aanbevelingen  
 
4.1 Conclusie 
De veranderingen in de Universiteitsbibliotheek hebben onder de studenten een hoge 
prioriteit. Door te luisteren naar de meningen en visies van de studenten kan er beter 
ingespeeld worden op de studiebehoeften en de wensen bij de renovatieplannen van de UB. 
De SOG heeft de mening van de student gebundeld en samengevat in een aantal 
aanbevelingen. Het is van het grootste belang dat de mening van de student meegenomen 
wordt in de aanstaande veranderingen in de UB.     
 
4.2 Aanbevelingen 

• Focus renovatie moet liggen op de toename van werkplekken 
• Vormgeving studieruimte mag functionaliteit werkplek niet in de weg staan  
• Functie van kantine behouden 
• Functie van kantine is plaats om te nuttigen i.p.v. af te halen 
• Oppervlakte kantine behouden 
• Verruiming van de openingstijden van de kantine in het weekend 
• Realisatie magnetrons 
• Hoeveelheid computerplekken vergroten 
• Realisering meer stopcontacten 
• Lounges niet ten koste laten gaan van werkplekken 
• Implementeren geluidsdichte (draai)deur tegen rumoer 
• Behoud van de werkplekken van facultaire bibliotheken. 
• Gebruik zonekleur om de scheiding in functie van ruimtes aan te geven. 
• Realiseren adequaat toegangsbeleid (‘pasjessysteem’) 
• Betere promotie draadloos printen. 
• Studieplekken en opslag literatuur mogen niet wijken voor een fietsenkelder 
• Betere promotie van warme maaltijden in het academiegebouw. 
• Functioneel systeem voor het reserveren van studiekabinetten. 
• Onder de studenten de app: bibliotheek Groningen kenbaar maken. 

	  



Resultaten	  UB	  enquete	  onder	  Nederlandse	  studenten:	  

	  

	  



	  
In de huidige renovatieplannen zijn lounges opgenomen, waarin men kan studeren maar 
bijv. ook kan overleggen met een bak koffie. Vind je zulke ruimtes van meerwaarde voor 
de UB?  
 



Resultaten	  UB	  enquete	  onder	  internationale	  studenten:	  	  
	  

	  

	  
	  



	  
In the present renovation plans the idea of "lounges" is presented. Here you could study 
but also discuss topics in groups with a cup of coffee. Do you believe these lounges 
would be of added value for the library?  
 

	  

	  
	  
 


